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SLOVENSKÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA V BRATISLAVE 
 

ZÁPIS č. 4/2021 
z on-line zasadnutia Kolégia rektora STU zo dňa 19. 4. 2021 

 
PRÍTOMNÍ:   prof. Ing. Miroslav Fikar, DrSc., prof. Ing. Marián Peciar, PhD., Ing. Alena Michalová, Dr. h. c. Prof. h. c. Prof. 

Dr. Ing. Oliver Moravčík, doc. Ing. Monika Bakošová, PhD., prof. Ing. arch. Ľubica Vitková, PhD., prof. Ing. 
František Uherek, PhD., prof. Ing. Alojz Kopáčik, PhD., prof. Ing. Ivan Kotuliak, PhD., prof. Ing. Miloš Čambál, 
CSc., prof. Ing. Anton Gatial, DrSc., prof. Ing. arch. Pavel Gregor, PhD., prof. Dr. Ing. Miloš Oravec, Dr.h.c. 
prof. Ing. Ľubomír Šooš, PhD., prof. Ing. Stanislav Unčík, PhD., doc. Ing. Anna Ujhelyiová, CSc., Ing. Andrej 
Majstrík 

 
TRVALE PRIZVANÍ:   doc. Ing. Peter Makýš, PhD. 
   Ing. Juraj Rybanský 
 
PROGRAM:   

 
1. Otvorenie 
2. Aktuálne otázky STU v súvislosti s COVID-19 - ústna informácia 
3. Zámer na zosúladenie ŠP so štandardmi v odbore priestorové plánovanie uskutočňovaných na ÚM STU v Bratislave 
4. Zámer na zosúladenie ŠP so štandardmi v odbore ekonómia a manažment uskutočňovaných na ÚM STU v Bratislave  
5. Vnútorný systém kvality na STU v Bratislave - ústna informácia  
6. Správa o činnosti za rok 2020  
7. Návrh metodického usmernenia k odovzdávaniu záverečných prác a organizácii štátnych skúšok v letnom semestri akademického 

roka 2020/2021 na STU  
8. Návrh smernice rektora STU „Odborová komisia doktorandských študijných programov na Slovenskej technickej univerzite v 

Bratislave“  
9. Návrh na udelenie Plakety STU prof. Ing. Jozefovi Janovcovi, DrSc.  
10. Rôzne 

 
K BODU 1:  Otvorenie 
 
V úvode rokovania rektor privítal členov kolégia rektora na on-line rokovaní a informoval o programe 4. zasadnutia Kolégia rektora STU  
v roku 2021.  
 
UZNESENIE: 4.1/2021-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s programom 4. zasadnutia Kolégia rektora STU. 
 
K BODU 2: Aktuálne otázky STU v súvislosti s koronavírusom COVID-19 - ústna informácia 
 
Prorektor Moravčík v krátkosti konštatoval, že situácia sa markantne zlepšuje  a zosumarizoval aktuálne počty infikovaných, resp. 
podozrivých z COVID-19 k 1.4.2021: 

 4 aktívne prípady študentov 

 2 podozriví študenti 

 2 aktívne prípady zamestnancov 

 0 podozrivých zamestnancov 
 

Ďalej informoval, že Slovensko prešlo z čiernej do bordovej fázy COVID automatu. Práca z domu je t.č. odporúčaná, na cestu do práce je 
naďalej potrebné potvrdenie zamestnávateľa a negatívny test, ktorý nemá byť v súlade s regionálnym automatom starší ako 14 dní.  
Ďalej uviedol, že v zmysle vyhlášky hlavného hygienika by mohli byť jedálne študentských domovov otvorené, avšak po konzultácii 
s riaditeľom ŠDaJ STU, Ing. Hulíkom, otváranie jedální ŠD vzhľadom na nezmenený, zotrvávajúci režim výučby (dištančná forma bez 
možnosti ubytovania sa študentov v ŠD) nepovažujú z ekonomických dôvodov za vhodné. Zároveň KŠ STU v tejto fáze neodporučil 
rektorovi prechod na prezenčnú výučbu, avšak uvedené bude o.i. predmetom ďalšieho rokovania KŠ STU. 

 
Z diskusie: 
Dekan Čambál sa zaujímal, či pri odporúčanej práci z domácnosti je potrebný súhlas, resp. potvrdenie zamestnávateľa 

o  prorektor Moravčík potvrdil, že súhlas je naďalej potrebný 

 sa môžu študenti odubytovať zo ŠD 
o vzhľadom na skutočnosť, že mobilita je mimo okresu povolená len do prírody, nie je možné, aby študenti cestovali, 

preto prorektor Moravčík navrhol, aby sa študenti  zatiaľ neodubytovávali, o termíne možného začiatku 
odubytovávania bude rokovať KŠ STU  

Dekan Kotuliak 

 zaujímal sa o vstup doktorandov do priestorov STU 
o podľa vyjadrenia prorektora Moravčíka vstup nie je možný (mimo rezidentov, ktorí majú uzatvorenú pracovnú 

zmluvu) 
 informoval sa, či je potrebná úprava vydaných príkazov rektora 

o t.č. prebieha analýza, avšak oba príkazy rektora sú aktuálne platné 
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Dekan Gatial 
 konštatoval, že v rámci výnimiek je uvedené, že inštitúcie poskytujúce vzdelávanie majú mať 7-dňový test, zaujímal sa, či 

uvedené platí aj pre STU  
o prorektor Moravčík uviedol, že na STU neprebieha výučba v prezenčnej forme, podľa jeho vyjadrenia je 14-dňový test 

postačujúci 

 uviedol, že t.č. je na fakulte zavedená práca z domácnosti a práca na pracovisku je povolená na výnimku, zaujímal sa, či je možné 
uvedené zameniť(ak práca z domácnosti je t.č. už odporúčaná) 

o predmetné rozhodnutie je plne v kompetencii dekana 
 
UZNESENIE: 4.2/2021-KR 
Kolégium rektora STU berie na vedomie informáciu o aktuálnych otázkach STU v súvislosti s koronavírusom COVID-19. 
 
K BODU 3: Zámer na zosúladenie ŠP so štandardmi v odbore priestorové plánovanie uskutočňovaných na ÚM STU v 

Bratislave 
 

Materiál uviedla prorektorka Bakošová. Prizvaná: doc. Špirková.  
Zámer na zosúladenie študijných programov so štandardmi v odbore priestorové plánovanie uskutočňovaných na Ústave manažmentu 
STU v Bratislave je predložený v zmysle čl. 5 ods. 1 pripravovaného vnútorného predpisu  Pravidlá pre návrh, schvaľovanie, úpravu 
a zrušenie študijných programov na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave. 
 
V rámci krátkej diskusie rektor uviedol, že na zasadnutí vedenia sa diskutovalo o pätici zodpovedných pracovníkov, v rámci ktorej bol 
pôvodne navrhnutý aj pracovník zo SvF STU - doc. Schlosser.  
Doc. Špirková informovala, že doc. Schlosser bol v 1. a 2. stupni štúdia nahradený doc. Gažovou, v 3. stupni štúdia zostane doc. Schlosser. 
 
UZNESENIE: 4.3/2021-KR 
Kolégium rektora STU prerokovalo Zámer na zosúladenie študijných programov so štandardmi v odbore priestorové plánovanie 
uskutočňovaných na Ústave manažmentu STU v Bratislave bez pripomienok. 
 
K BODU 4:  Zámer na zosúladenie ŠP so štandardmi v odbore ekonómia a manažment uskutočňovaných na ÚM STU v 

Bratislave 
 
Materiál uviedla prorektorka Bakošová. Prizvaná: doc. Špirková.  
Zámer na zosúladenie študijných programov so štandardmi v odbore ekonómia a manažment uskutočňovaných na Ústave manažmentu 
STU v Bratislave je predložený v zmysle čl. 5 ods. 1 pripravovaného vnútorného predpisu  Pravidlá pre návrh, schvaľovanie, úpravu 
a zrušenie študijných programov na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave. 
 
Doc. Špirková v krátkosti informovala prítomných, že 1. stupeň štúdia má inú päticu ako má 2. a 3. stupeň, čo je podľa jej vyjadrenia 
nastavené účelovo. Ide o pedagógov, ktorí zabezpečujú profilové predmety. 
 
K dokumentu sa neviedla diskusia a bol prijatý bez pripomienok. 
 
UZNESENIE: 4.4/2021-KR 
Kolégium rektora STU prerokovalo Zámer na zosúladenie študijných programov so štandardmi v odbore ekonómia a manažment 
uskutočňovaných na Ústave manažmentu STU v Bratislave bez pripomienok. 
 
K BODU 5: Vnútorný systém kvality na STU v Bratislave - ústna informácia 
 
Doc. Makýš informoval prítomných o aktuálnom stave prípravy STU na akreditáciu: 

 HaI konania - pôvodný zámer bol uzavrieť spisy k 30.4.2021, avšak je potrebné prerokovať spisy najskôr vo VR fakúlt, následne 
musia byť predložené na rokovanie VR STU, ktorá je plánovaná 14.6.2021 

 pre urýchlenie procesov rektor zvolal dňa 28.4.2021 Radu pre VSK s cieľom predpripraviť pracovné skupiny, ktoré budú 
posudzovať HaI konania, avšak chýbajú niektoré návrhy pracovných skupín z fakúlt (k dispozícii len z FEI STU a FAD STU) 

o bude potrebné dodať podklady tak, aby sa nimi mohla zaoberať Rada pre VSK, avšak v prípade, že to nestihne, je možné 
odložiť rozhodnutie na jeseň 

V rámci uvedeného doc. Makýš požiadal dekanov o súčinnosť s cieľom uzavrieť návrhy pre pracovné skupiny ešte tento týždeň.  
Tiež uviedol, že spisy pre ŠP je potrebné uzavrieť do 31.5.2021 s predpokladom schvaľovania v jeseni.  
 
V nadväznosti na uvedené 

 dekan Čambál informoval, že na MTF STU sú pracovné skupiny pripravené, zasadnutie VR by malo byť do konca apríla 
 dekan Kotuliak informoval, že zasadnutie VR FIIT STU je plánovaná dňa 11.5.2021 
 dekan Oravec tiež informoval, že zasadnutie VR FEI STU je plánované dňa 27.4.2021 

V závere dekan Šooš požiadal doc. Makýša o zaslanie prezentovaných informácií a aktualizovaný harmonogram písomne. 
 
UZNESENIE: 4.5/2021-KR 
Kolégium rektora STU berie na vedomie ústnu informáciu o aktuálnom stave vnútorného systému kvality na STU v Bratislave. 
 
K BODU 6: Správa o činnosti za rok 2020 
 
Materiál uviedla prorektorka Vitková.  
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Zhodnotila prehľad najdôležitejších faktov a činností STU: 
 konštatovala, že výučba bola poznačená pandémiou COVID 
 stručne informovala o prehľade ŠP, počtoch študentov, absolventov a mobilít 
 pozornosť upriamila aj na fakt, že medzi novo akreditovanými študijnými programami bol jeden profesijne orientovaný 

bakalársky študijný program „prevádzkový technik dopravnej a výrobnej techniky“ uskutočňovaný na SjF v spolupráci s 
VOLKSWAGEN SLOVAKIA a. s. 

 informovala o úspechoch STU vo svetových rebríčkoch a zapájaní sa STU do medzinárodných vedecko-výskumných programov, 
domácich výskumných grantov, zahraničnej schémy EIT Manufacturing a pod. 

 oboznámila prítomných o významných výsledkoch a oceneniach STU, udeľovaní titulov, úspechoch v rámci spolupráce s praxou 
atď. 
 

Následne odovzdala slovo prorektorke Bakošovej, ktorá krátko prezentovala časť vzdelávanie. Konštatovala, že všetky informácie  
požadované MŠVVaŠ SR sú v správe, dokonca aj také, ktoré MŠVVaŠ SR nevyžaduje.  
 
Prorektorka Bakošová sa ďalej venovala pripomienkam, ktoré boli predložené písomne: 
Dekan Oravec 

 navrhol, aby sa grafy č. 2, 3 alebo 15 urobili aj v rámci STU (ako sa delia študenti na fakulty), podobne ako v časti VaV 
o prorektorka Bakošová vysvetlila, že sumárny graf je obrazom STU a je v poriadku – tak je vyžadovaný z úrovne MŠVVaŠ 

SR 
 graf č. 18 - bolo by rozumné pomenovať, ktoré ŠP sú generátorom nezamestnaných absolventov STU 

o prorektorka Bakošová uviedla, že nezamestnanosť STU je sledovaná ako celok, avšak je možné uvedené v budúcnosti 
doplniť 

o dekan Oravec požiadal vnímať uvedené poznámky skôr ako námety s cieľom posúdiť celkovú situáciu na STU, 
konštatoval, že v oblasti nezamestnanosti je na tom STU veľmi dobre, je to však skôr na internú diskusiu a nemusí to 
byť zahrnuté do výročnej správy 

 v nadväznosti na uvedené prorektorka Vitková navrhla iniciovať spracovanie takéhoto podkladu 
o prorektor Kopáčik uviedol, že správa má štruktúru definovanú z pozície MŠVVaŠ SR a má prezentovať celú STU, avšak 

vidí priestor na hodnotenie univerzity aj v inej štruktúre (prezentované na VR STU), zároveň konštatoval, že sa bude 
implementovať nástroj na hodnotenie VSK, ktorý bude v budúcnosti vyhodnocovať uvedené parametre 

 zaujímal sa, či nechýbajú nejaké údaje o publikačnej činnosti (niečo je v prílohe, príp. v grafe č. 33) 
o údaje sú prebraté z dostupných databáz, ktoré kontroluje MŠVVaŠ SR, avšak v prípade, že niečo chýba, je potrebné 

o tom informovať 
 
Záverom prorektorka Vitková oboznámila prítomných, že po dlhšej dobe bude tento rok bude vydaný aj „Annual report“, t.j. skrátená 
verzia výročnej správy v anglickom jazyku, ktorá bude k dispozícii v tlačenej aj elektronickej forme. 
 
UZNESENIE: 4.6/2021-KR 
Kolégium rektora STU prerokovalo Správu o činnosti STU s pripomienkami. 
 
K BODU 7: Návrh metodického usmernenia k odovzdávaniu záverečných prác a organizácii štátnych skúšok v letnom 

semestri akademického roka 2020/2021 na STU 
 
Materiál uviedla prorektorka Bakošová.  
Konštatovala, že návrh metodického usmernenia k odovzdávaniu záverečných prác a organizácii štátnych skúšok v letnom semestri 
akademického roka 2020/2021 na STU je vypracovaný v súlade s čl. 4 bod 2 Štatútu STU v znení jeho dodatkov č. 1 až 11, s prihliadnutím 
na krízovú situáciu spôsobenú globálnou pandémiou ochorenia Covid – 19, a s tým súvisiaceho obmedzenia činnosti STU a prezenčnej 
metódy štúdia na STU, ako aj v súlade s príslušnými ustanoveniami Študijného poriadku STU. 
 
Prorektorka Bakošová sa následne venovala pripomienkam, ktoré boli predložené písomne: 
Dekan Oravec 

 upozornil na formálnu chybu v poslednom odstavci - slovo “príde” namiesto “prípade” 
 v rámci bodov 3.3 a), 3.6 a), 3.8 a) - pri obhajobe dizertačnej práce školiteľ nevypracováva posudok, iba pracovnú 

charakteristiku doktoranda (bod 14 Čl. 41 Študijného poriadku) 
o vychádzalo sa zo skutočnosti, že k metodickému usmerneniu bude vypracovaný aj manuál, v AIS je použitý pojem 

“posudok vedúceho” 
 v rámci 5.2 sa zaujímal, či nestačí lehota 7 dní vopred 

o lehotu 14 dní prorektorka Bakošová nepovažuje za príliš dlhú dobu, naopak 7 dní je podľa nej veľmi krátka doba  
 v rámci bodu 6.1 navrhol zvážiť, či záväznú prihlášku na dizertačnú skúšku možno podať tiež iba elektronicky (sken) a či  je 

potrebné ju následne doručiť aj v listinnej podobe 
o uvedené je ošetrené všeobecne v bode 6.7 

 konštatoval, že posledná veta v časti 5.1 “Verejná časť online štátnej skúšky a vyhlásenie jej výsledkov budú vysielané online pre 
verejnosť (verejný priamy prenos)” môže viesť k zásadným problémom. Uviedol, že takto to bolo aj minulý rok, ale STU mala 
licenciu na verejné prenosy v rámci platformy Google Meet. Teraz pri paralelnom vysielaní prenosu z 6-10 komisií môže byť 
problémové. Jednoduchšie by bolo podľa jeho vyjadrenia robiť zverejnený audio záznam, čo by zákon tiež mal umožniť použiť 
ako náhradu verejného streamu. 

o s uvedeným návrhom prorektorka Bakošová súhlasila, v súlade so študijným poriadkom bude doplnené ustanovenie o 
možnosti zabezpečovať zvukový záznam verejnej časti skúšky dostupný verejnosti na vypočutie v priestoroch STU 
počas 3 mesiacov od skončenia krízovej situácie 
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Dekan Čambál 
 v rámci bodu 5.1 „Všetky štátne skúšky sa budú konať pred skúšobnými komisiami dištančnou metódou prostredníctvom 

videokonferencií bez fyzickej prítomnosti s použitím informačných a komunikačných technológií“. Zaujímal sa, či sa nepripúšťa 
možnosť, že by študenti boli na fakulte a komisia dištančne - vyriešil by sa tak „problém“ s nedostatočným technickým 
vybavením a spojením študentov (ktorí hlásia viacerí študenti), aj s potenciálnymi nekorektnými „technikami“ (na ktoré 
upozorňujú niektorí vyučujúci).  

o podľa prorektorky Bakošovej sa uvedená kombinovaná možnosť nepripúšťa - ak sa opatrenia súvisiace s pandémiou 
COVID-19 uvoľnia a študenti budú môcť cestovať (a budú ubytovaní v ŠD), potom je možné konať skúšky za dodržania 
stanovených opatrení prezenčne - body 7 a 8 

 zároveň upozornila, že súčasný COVID automat predpokladá otvorenie ŠD až v zelenej fáze, ak to situácia 
dovolí, je možné realizovať skúšky v septembri 

o v nadväznosti na uvedené sa dekan Gatial zaujímal, čo v prípade, ak študent ubytovanie nevyžaduje 
 individuálneho študenta môže fakulta riešiť individuálne, jednotlivé prípady si vie fakulta riešiť sama, avšak 

na centrálnej úrovni nie je možné uvedené definovať 
 
Dekan Šooš 

 informoval, že na Kolégiu dekana SjF STU sa všetci vedúci ústavov zhodli na tom, aby bola štátna skúška na 1. a 2. stupni štúdia 
prezenčne 

 informoval, že absolvoval stretnutie so 16 riaditeľmi stredných škôl, na ktorom bola vznesená veľká vlna kritiky na ministra 
ŠVVaŠ SR za zrušenie maturít a súčasné nútenie študentov k prezenčnej výučbe 

 požiadal, aby mohla byť prezenčná forma skúšok realizovaná aspoň vo vybraných ŠP, zároveň požiadal doplniť, že dekan môže 
nariadiť aj prítomnosť študenta (upozornil na problém záverečných prác, výkresov a pod.), t.j. realizovať štátne skúšky 
prezenčne 

 
UZNESENIE: 4.7/2021-KR 
Kolégium rektora STU prerokovalo Návrh metodického usmernenia k odovzdávaniu záverečných prác a organizácii štátnych skúšok  
v letnom semestri akademického roka 2020/2021 na Slovenskej technickej univerzite v Bratislave s pripomienkami. 
 
K BODU 8: Návrh smernice rektora STU „Odborová komisia doktorandských študijných programov na Slovenskej 

technickej univerzite v Bratislave“ 
 
Materiál uviedol prorektor Kopáčik s cieľom zosúladiť smernicu rektora Odborová komisia doktorandských študijných programov na STU 
s vnútorným systémom zabezpečenia kvality na STU. 
Informoval, že materiál bol opakovane prerokovaný na zasadnutí vedenia, ako aj u jednotlivých prodekanov fakúlt. Pripomienky boli 
zapracované. Konštatoval, že pôvodne bol materiál pripravený ako novela existujúcej smernice, avšak po vzhliadnutí veľkého množstva 
úprav sa rozhodlo o vydaní nového znenia smernice. Následne prezentoval základné východiská a detaily materiálu. 
 
K dokumentu boli predložené písomné pripomienky z FEI STU, ktoré sú členom kolégia rektora v pôvodnom znení aj s odpoveďami 
dostupné na zdieľanom disku 4_KR STU_19.4.2021_pripomienky - Dokumenty Google. 
 
K materiálu sa viedla rozsiahla a živá diskusia, do ktorej sa zapojili: 
Dekan Oravec 

 uviedol, že ide skôr o filozofickú otázku, vníma určitú obavu, ako budú komisie v budúcnosti fungovať  
o prorektor Kopáčik uviedol, že predložením materiálu sa sledovalo najmä zníženie počtu členov odborových komisií 

 rozumie, že ak odborová komisia funguje cez viacero fakúlt, tak môže nastať problém, ale vníma to ako 
riešiteľný problém v záujme celkového výsledku 

 odborová komisia by mala byť zjednocujúcim nástrojom, nejde o komplikovanie situácie a v tomto smere 
požiadal o tlmočenie odkazu aj ostatným kolegom, ktorí budú vykonávať činnosť v odborových komisiách 
a navrhol hľadať možnosti efektívneho fungovania v týchto nových zoskupeniach 

 
Dekan Kotuliak 

 vyjadril zásadný nesúhlas s predloženým materiálom, priklonil sa k názoru dekana FEI STU 
 poukázal na skutočnosť, že t.č. STU prechádza komplexnou akreditáciou, upozornil, že pokiaľ sa zrušia programové komisie, 

fakulty sa ocitnú v neudržateľnom stave a situácia bude nezvládnuteľná, avšak súhlasil, že časom bude potrebné sa uvedenému 
venovať, preto požiadal o čas a priestor, je skôr za zníženie počtu programových komisií, nie za ich zrušenie 

 
Dekan Šooš 

 upozornil na chýbajúci ÚM STU v úvode 

 priklonil sa k názoru FEI STU a FIIT STU – navrhol venovať sa v súčasnosti dôležitejším otázkam, avšak zdôraznil, že je za 
ponechanie programových komisií, konštatoval, že to funguje dobre 

 
V nadväznosti na diskusiu prorektor Kopáčik konštatoval, že z prezentovaných názorov vníma jednoznačne personálny problém, 
konkrétne redukciu počtu členov komisií. Upozornil, že programové komisie budú mať v kompetencii predovšetkým administratívnu 
činnosť (ktorá to dnes reálne nerobí), konečné rozhodnutie však musí urobiť predseda odborovej komisie. 
Dekan Gatial 

 zaujímal sa, či všetky komisie budú musieť byť zrušené a vytvorené nanovo 
o áno, harmonogram určí, kedy majú byť nové návrhy na zloženie odborových komisií (podľa novej štruktúry) 

predložené na zasadnutie vedeckej rady, platnosť súčasných odborových komisií bude končiť vymenovaním nových 
  termín na predloženie nových návrhov je 15.9.2021 

https://docs.google.com/document/d/1o-bUFgET7NxtvxawVDeN8m865sOdc0ZMbT8TfJIz1iI/edit
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Dekan Unčík 
 vyjadril názor, že materiál je akceptovateľný a priechodný v zmysle venovať sa téme v septembri 

 
Dekan Gregor 

 konštatoval, že vo všeobecnosti nemá s návrhom problém, v zásade sa ich to veľmi netýka, avšak, ak návrh pôjde do platnosti v 
septembri, je za odsúhlasenie materiálu 

 
Po rozsiahlej diskusii prorektor Kopáčik vyjadril názor, že tento kritický bod bol diskutovaný v širokom grémiu (prodekani pre 
vzdelávanie aj prodekani pre vedu a výskum). Uviedol, že vníma pripomienky, avšak predložený návrh je podľa jeho vyjadrenia 
kompromisný. 
V nadväznosti na uvedené dekani konštatovali, že v zásade nie sú proti návrhu dokumentu, avšak nepovažujú za opodstatnené riešiť 
predmetnú problematiku teraz v hektickej dobe popri iných povinnostiach, najmä počas procesu akreditácie. Na základe ich vyjadrenia by 
sa to do procesu malo dostať v septembri. 
 
UZNESENIE:4.8/2021-KR 
Kolégium rektora STU prerokovalo návrh smernice rektora Odborová komisia doktorandských študijných programov na Slovenskej 
technickej univerzite v Bratislave s pripomienkami. Po zapracovaní pripomienok odporúča smernicu vydať. 
 
K BODU 9: Návrh na udelenie Plakety STU prof. Ing. Jozefovi Janovcovi, DrSc. 
 
Materiál uviedol dekan Čambál pri príležitosti životného jubilea 65 rokov. 
Uvedený návrh v rámci krátkej diskusie explicitne podporili aj prorektor Moravčík a predseda AS STU, prof. Peciar, ktorí vyzdvihli 
dlhodobé aktívne pôsobenie prof. Janovca v prospech STU. 
 
UZNESENIE: 4.9/2021-KR 
Kolégium rektora STU súhlasí s udelením Plakety STU, prof. Ing. Jozefovi Janovcovi, DrSc., za mimoriadny prínos pre rozvoj Slovenskej 
technickej univerzity v Bratislave a jej začlenenie do spoločenstva popredných európskych univerzít.  
 
K BODU 10: Rôzne 
 
Dekan Čambál 

 informoval, že na MTF STU by radi poskytli zamestnancom pracujúcich v zmenách príspevok - ak zamestnanci pracujú viac ako 
11 hod., radi by im zabezpečili ďalšie stravovanie, príp. poskytli ďalší stravný lístok 

o v nadväznosti na uvedené predsedníčka UOO, doc. Ujhelyiová, uviedla, že v odôvodnených prípadoch je možné 
poskytnúť finančný príspevok alebo stravné lístky, kolektívna zmluva uvedené umožňuje - bude podpísaná v 
najbližších dňoch 

 
Dekan Oravec 

 požiadal o spoločné usmernenie v prípade učiteľa profilových predmetov – ak ide o osobu nad 70 rokov, je možné s učiteľom 
uzavrieť pracovnú zmluvu maximálne na 1 rok (podľa SAAVŠ univerzita nemôže diskriminovať vekom) 

o doc. Makýš uviedol, že výberové konanie je možné realizovať opakovane každý rok 
o prorektorka Bakošová uviedla, že na základe konzultácie so zástupcami SAAVŠ zo dňa 13.11.2021 agentúra vek 

nelimituje, avšak zákon o VŠ áno. Tzn. agentúra vie uvedené akceptovať, ale škola to musí vedieť zabezpečiť. Zároveň, 
môže to byť nezodpovedné voči študentom a nemusí byť záruka perspektívneho personálneho zabezpečenia. 

 v prípade, že bude v pätici človek nad 70 rokov, bude SAAVŠ prihliadať aj na vekový priemer pätice - ak bude 
vekový priemer vysoký, nebude to v poriadku 

 
Dekan Kotuliak 

 zaujímal sa o stav materiálu „Koncepcia externej a internej komunikácie STU“, ktorý na fakulte vnímajú ako „zarážajúci“ 
o prorektorka Vitková uviedla, že ide o pripravovaný materiál, ktorý bol predložený prodekanom pre PR na 

pripomienkovanie, pripomienky z fakúlt boli zapracované, t.č. je materiál pred ďalším kolom predloženia prodekanom 
 v nadväznosti na uvedené dekan Kotuliak uviedol, že nevníma materiál ako urgentný a požiadal o jeho 

odloženie 
 
Dekan Šooš 

 v súvislosti s prijímaním zahraničných študentov a problémami s nostrifikáciou dokladov poďakoval prorektorke Bakošovej za 
hľadanie ústretového riešenia 

o v nadväznosti na uvedené prorektorka Bakošová informovala, že problém vníma najmä pri 1. stupni štúdia, navrhla 
postup riešenia, odpoveď zašle písomne 

o prorektorka Vitková uviedla, že snaha je o zjednodušenie procesov a skrátenia lehôt 
 
Predseda AS STU, prof. Peciar 

 informoval členov KR STU, že dňa 8.4.2021 bolo doručené rozhodnutie Krajského súdu (KS) o odmietnutí žaloby prof. Fikara 
proti AS STU voči platnému návrhu na jeho odvolanie z funkcie rektora 

o advokát zastupujúci AS STU následne dňa 9.4.2021 doručil uznesenie KS prezidentke SR, čím pominuli jej verejne 
deklarované dôvody na odklad odvolania rektora STU z funkcie 

o keďže prezidentka SR žiadnym spôsobom týždeň na uznesenie súdu nereagovala, predseda AS STU zaslal po 
konzultáciách s členmi PAS STU dňa 18.4.2021 otvorený list kancelárii prezidentky SR a dňa 19.4.2021 agentúre TASR 



 

Zápis č. 4/2021 – KR STU zo dňa 19.4.2021   6 /  7    

 

6 
6 

a SITA - list obsahoval výzvu prezidentke, aby konala v súlade so zákonom a v zmysle svojho vyhlásenia zo dňa 
4.2.2021 

o pripomenul, že na stretnutí dekanov s rektorom a predsedom AS STU ohľadom potreby schválenia VSK 
v Akademickom senáte STU, rektor po priznaní podania žaloby voči AS STU verejne deklaroval, že ak so žalobou 
neuspeje, sám z funkcie rektora odstúpi, podobne to deklaroval verejne aj pred senátormi na zasadnutí PAS STU, je 
však zrejmé, že tento deklarovaný záväzok rektor splniť nemieni 

 na základe podnetu advokáta JUDr. Nádaskeho, ktorý sa v zmysle infozákona neúspešne domáhal na STU vyhoveniu žiadosti o 
zverejnenie odmien dekanov za rok 2020, poveril predseda AS STU predsedu Ekonomickej komisie AS STU a predsedníčku 
Legislatívnej komisie interne preveriť pre potreby akademického senátu skutočnosti uvedené v podnete a zistenia, či PaOU 
Rektorátu STU tým neporušil zákon, pretože advokát oznámil predsedovi akademického senátu podanie správnej žaloby na 
štatutára STU, čomu by ešte bolo možné predísť; na základe starších podobných žiadostí zverejnenie finančných náležitostí 
dekanov spadá pod povinnosť zverejnenia podľa infozákona 

 požiadal o informáciu, ako mieni rektor postupovať po neúspešnom výberovom konaní pri obsadzovaní funkcie kvestora, keďže 
poverenie výkonom funkcie kvestorky v blízkom čase vyprší 

 
Dekan Gatial  

 v nadväznosti na informácie predsedu AS STU, prof. Peciara, informoval, že na FCHPT STU je vypísané výberové konanie na 
miesto tajomníka fakulty. Urobil tak z dôvodu, že súčasná poverená kvestorka podala výpoveď. 

 zaujímal sa, či rektor t.č. uvažuje o podaní kasačnej sťažnosti 
o rektor uviedol, že rešpektuje rozsudok súdu, aj keď s ním nesúhlasí, súd sa podľa jeho vyjadrenia sťažnosťou 

nezaoberal, preto zvažuje podanie kasačnej sťažnosti 
o predseda AS STU, prof. Peciar, konštatoval, že kasačná sťažnosť nemá odkladný účinok, ani predbežné opatrenie, preto 

nemá mať vplyv na konanie prezidentky, situácia naďalej poškodzuje meno STU 
 
Ing. Majstrík, zástupca ŠČ AS STU 

 informoval, že bolo ukončené 1. kolo podávania grantov pre študentské organizácie, ktoré pôsobia na STU, bolo podaných 15 
žiadostí v celkovej sume viac ako 18 tis. EUR 

o prorektorka Bakošová uviedla, že keďže stanovisko študentov bolo doručené po zasadnutí vedenia, materiál bude 
predložený na ďalšie zasadnutie dňa 26.4.2021 s návrhom na podporu v rovnakom režime ako minulý rok 

 
Prorektorka Bakošová 

 informovala o aktuálnom počte prihlásených uchádzačov k 9.4.2021 

 situácia na 1. stupni štúdia je pozitívna, STU eviduje o 479 uchádzačov viac ako v rovnakom čase minulý rok (prírastok 
na každej fakulte, jediný pokles na FIIT STU - termín pre podanie prihlášok je 18.4.2021, tzn. ešte je možný nárast)  

 na 2. stupni štúdia je o 124 uchádzačov menej (termín pre podanie prihlášok je 31.5.2021) 

 rovnako aj na 3. stupni štúdia STU eviduje o 4 uchádzačov menej, avšak vzhľadom na termín (tiež 31.5.2021) sa ešte 
očakáva zmena situácie 

 
Prorektorka Vitková  

 informovala o pripravovanom projekte Európskych univerzít (najvyššia kategória v rámci schémy Erasmus+);  cieľom je 
budovanie spoločných sietí 12 univerzít - snaha o spoločnú platformu pre výskum, vzdelávanie, transfer informácií a spoluprácu 
s firmami 

o požiadala o súčinnosť a vytvorenie priestoru pre osobné odprezentovanie projektu na úrovni vedenia fakúlt  
 
Prorektor Kopáčik 

 informoval o kreovaní komisie SKVH, je možné nominovať členov (komisia má 20 členov), podmienkou je titul DrSc. a malo by 
ísť o známu osobnosť, termín pre zaslanie nominácií je 30.5.2021 

o keďže nominácie sú podmienené schválením vo VR STU (predbežne 10.5.2021), požiadal o dodanie podkladov, resp. 
avízo o nomináciách do 5.5.2021  

 
Prorektor Moravčík 

 informoval o iniciatíve zabezpečenia jednotnej evidencie všetkých projektov na STU - k problematike sa uskutočnilo prvé 
stretnutie, pre evidenciu projektov je možné využitie AIS 

o t.č. sa zisťuje, či schéma záznamu, ktorý je dostupný v AISe, je vyhovujúci pre všetky typy projektov; ak sa potvrdí, že 
vyhovuje, v súčinnosti s prorektorom Kopáčikom budú apelovať na riadiace zložky, aby sa všetky projekty (aj z 
minulosti) evidovali, a aby sa AIS využíval ako jednotný nástroj napr. pre účely hlásení nadriadeným organom pre účely 
nápočtu dotácie pre univerzitu 

 v nadväznosti na uvedené rektor konštatoval, že evidencia projektov bude veľmi nápomocná najmä pri 
rozpise dotácie 

 rektor zároveň informoval, že sa pripravuje používateľsky jednoduchý telefónny zoznam zamestnancov pre 
využitie v mobilných telefónoch 

 informoval, že Výskumná asociácia európskych fabrík budúcnosti – EFRA (na základe podpory fakúlt a následného rozhodnutia 
Vedenia STU) prijala žiadosť STU o vstup do zoskupenia, členský poplatok je vo výške 2000 EUR/rok, uvedenú iniciatívu 
považuje za krok dobrým smerom 

 avizoval záujem o vstup do EIT Health formou získania grantu na vytvorenie CLC (Colocation center), pričom 95% výskumných 
grantov v tomto EIT je orientovaných na informatiku a riadenie. Získanie tohto typu grantu našou univerzitou by zabezpečilo  
zvýšenie finančnej nezávislosti projektových aktivít v EIT od dotačných prostriedkov. 
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V závere rektor poďakoval prítomným za účasť na rokovaní a ukončil 4. zasadnutie Kolégia rektora STU. 
 
 
Plánované termíny najbližších zasadnutí: 

 
 
Zapísala: 21.4.2021     Zápisnicu overil: 22.4.2021 
Erika Jevčáková, BSBA , v.r.     Dr.h.c. Prof.h.c. Prof. Dr. Ing. Oliver Moravčík, v.r. 

Apríl 26.4.2021 AS STU 14:00  

Máj 
17.5.2021 

KR STU 09:30  

 PAS STU 14:00  

 31.5.2021 AS STU 14:00  


